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Magasabb szintű orvosképzés, 
színvonalasabb tudományos 
és gyógyító munka 
— így lehetne összefoglal-
ni azokat a törekvéseket 
amelyek a Szegedi Orvostu-
dományi Egyetem pártérte-
kezletén elhangzott hozzá-
szólásokból körvonalazód-
tak. 

Az előttünk álló kongresz-
szus nem kíván demonstra-
tív ünnepség lenni — fogal-
mazta meg pár tunk Közpon-
ti Bizottsága —, hangsúlyoz-
va annak munka- , elemző, 
helyzetfeltáró jellegét. A 
SZOTE pártszervezet kül-
döttei ebben a felfogásban 
tanácskoztak, s nem tettek 
mást, mint számba vették 
azokat a feltételeket, ame-
lyek meghatározzák az egye-
tem összetett fe ladatrend-
szerét: az oktatást, a kuta -
tást, a betegellátást. 

Sok ez, vagy kevés? Fel-
róható-e, hogy kevesebb szó 
esett arról, ami t hagyomá-
nyos értelemben szoktunk 
pár tmunkának nevezni — a 
szervezeti életről, a pártépí-
tésről, a pár t - és tömegszer-
vezetek kapcsolatáról? A 
résztvevők ezt a kérdést 
másként vetették fel : a ta-
nácskozás azt a szellemet 
tükrözte, amely szerint egy 
adot t pártszervezet tartalmi 
munká jának , intézménye 
alapvető tevékenysége reális 
számbavételén. alakításán 
kell alapulnia. 

A lehetőségek korlátozot-
tak, a gondok megoldása ra-
cionalitást. a belső tar ta lé-
ikok hatékonyabb kihaszná-
lását igényli — már ' 
6okat hallott, közismert meg-
fogalmazások ál talános 
szint jén nem rekedtek meg 
a kiutat kereső javaslatok: 
Konkrétságban, objektivitás-
ban messze túlmutat tak azo-
kon. A megalapozatlan ígér-
getések és a mindent felül-
ről váró követelődzések he-
lyett a helyi erők számba-
vétele nyúj thatot t csak ala-
pot az elkövetkező időszak-
hoz, akkor is, ha ennek tu-
domásulvétele nem derűs 

optimizmusra, hanem a ne-
hezebb körülményekkel tör-
ténő kényszerű megbékélés-
re késztet bennünket. 

Talán az okta tás a legké-
zenfekvőbb terület, ahol — 
az oktatáskorszerűsítés előző 
években kialakított fő vona-
lait szem előtt tartva —, le-
hetséges a leggyorsabb to-
vábblépés, amennyiben a 
megfogalmazott szándékok 
megvalósítására hallgatók és 
oktatók közösen képesek erő-
feszítéseket tenni. Az okta-
tási idő hatékonyabb k i -
használása a jobb órarend-
készítéstől az 'oktatási fegye-
lem mindkét részről törté-
nő betartásáig, a hallgatók 
ál tal készített tudományos 
dolgozatok felhasználásától 
az ú j államvizsga tapaszta-
latainak értékeléséig, ko r -
rekciójáig — mind-mind az 
egyetem pártszervezetének 
részletekre is ügyelő figyel-
mének. felelősségének bizo-
nyítékai. 

Az egyetem tevékenységé-
nek összetettsége bonyolult 
követelményrendszert jelent 
az itt oktatók számára: sze-
mélyes előmenetelüknek tu-
dományos munká juk a zálo-
ga, gyógyító m u n k á j u k a t a 
társadalom kontrollálja — 
az utóbbi időben nem min-
dig a kellő objektivitással. 
Az oktató tevékenység sor-
rendben csak valahol ezután 
következik — méltó rang-
ra emelése az egyik legsür-
getőbb feladat. 

A szinte m á r közhelyszerű 
megállapítások a súlyosbodó 
feltételekről közel sem pusz-
ta szólamként hangzottak el 
a tudományos-kutató munka 
tar ta lékainak számbavétele-
kor. Alacsony szintű a szá-
mítástechnika alkalmazása 
az egészségügyben, a kuta-
tásokra fordí tható szerény 
anyagiak helytelen elosztási 
módja , a tudományos m u n -
kával járó adminisztrat ív 
terhek nem kedveznek az 
elmélyült alkotó tevékeny-

ségnek. A betegellátás egyik 
sarkalatos kérdése az egész-
ségügyi szakdolgozókkal való 
ellátatlanság, amelynek a 
bérkérdésen túl a tervsze-
rűtlenség, rossz szervezés is 
oka. Utánpótlásuk biztosítá-
sára, az egyetemhez való kö-
tődésük kialakítására el-
hangzottak a javaslatok. 

Sorolhatnánk még a to-
vábbgondolást igénylő prob-
lémafelvetéseket — hogy 
csak a KISZ-helyzetét meg-
határozó diplomatikus meg-
fogalmazásra u ta l junk —, 
mely szerint ..tevékenysé-
günk m á r régóta eltér né-
hány határozattól". 

Kérdések, kérések, javas-
latok — valóban nem az 
eredményekkel való hival-
kodás fórumává kerekedett 
a SZOTE pártértekezlete. A 
feladatok megoldásához az 
ePvetem párt tagjai késznek 
tűnnek cselekvő aktivitásu-
kat nyújtani . De legalább 
ilyen elvárásokkal tekinte-
nek az előttünk álló felsőbb 
szintű pártfórumok elé, ame-
lyek helyes határozatai se-
gíthetnek a felelősséggel 
vállaltak végrehaj tásában. 
Dr. Hutás Imre ál lamtitkár 
és dr. Székely Sándor, az 
MSZMP Szeged városi Bi-
zottságának t i tkára hozzá-
szólása feljogosít bennüflket, 
hogy feltételezzük: törekvé-
seink összhangban állnak 
irányító szerveink szándéká-
val. 

A 39 tagú pártbizottságra 
és a 9 tagú végrehajtó bi-
zottságra (titkára dr. Szilárd 
János, tagjai : dr. Bárány 
Ferenc, dr. Csernay László, 
dr. László Ferenc, dr. Le-
hóczky Pál. dr. Simon La-
jos, Szikora Pál. dr. Turi 
Sándor, Unginé Kántor Ka-
talin) nem vár látványos 
eredményeket ígérő öt esz-
tendő. Választott funkciójuk 
nem pusztán pozíciót, ha-
nem kemény munkát , vitá-
kat jelent m a j d számunkra. 

VASTAG GYÖRGYI 

Pártértekezlet a Juhász Gyula 
Tanárképző Főiskolán 

Február 1-én kerül t sor a ta dr. Kőkuti Lajos. Még 
Tanárképző Főiskola pár t- szélesebb körűvé kell tenni 
szervezetének küldöttérte- az oktatók és dolgozók be-
kezletére. Az eseménynek vonását a közügyekbe. A 
különös jelentőséget adott, főiskolán a szervezeti kere-
hogy a küldöttek az addigi tek adottak, ezek tar talmi 
pártvezetőség helyébe pár t - megtöltésével érhető el, 
bizottságot választottak. hogy növekedjék a szocia-

A délelőtt kilenc órakor l i s t a demokrácia színvonala 
megkezdődött tanácskozás 
kezdetén dr. Kőkuti Lajos, 
a pártvezetőség t i tkára kö-
szöntötte a küldötteket és 
az értekezlet vendégelt, köz-
tük dr. Szántó Ferenc elv-
társat, az MSZMP KB, Oláh 
Miklóst és dr.; Schmidt Jó 
zsefet az MSZMP 
városi Bizottsága képvisele-
tében, valamint a főiskola 
állami és társadalmi veze-
tőit. A 
tisztségviselőinek megvá-
lasztása után dr. Kőkuti La-

A főiskola hároméves intéz-
kedési tervét sikerült tel-
jesíteni, s ebben jelentős 
szerepe volt a gazdasági ve-
zetésnek — mondta az elő-
adó, ma jd szólt arról, hogy 
a felsőoktatásról, közokta-
tásról, és az oktatási tör-

Szeged vényről rendezett viták a 
főiskolán folyó oktatás, ne-
velés és képzés ügyének 
mélyebb vizsgálatához, 

küldöttértekezlet elemzéséhez is hozzájárul-
tak. A tudományos kutatás 
személyi és tárgyi feltételei 
nem javultak számottevően jos ismertette a pártvezető-

ség beszámolóját a XIII. a z u t ó b b i években. A főis-
kongresszus 
munkáról. 

óta végzett kola 20 tanszékén és 2 tan-
széki csoport jában jelenleg 
78 téma kuta tását végzik. 

Az utóbbi években egyre A z e l ö a d ó e z t k ö v e t ő e n az 
nehezítette a munkát , hogy a g i t á c i 6 s é s propaganda-
társadalmi, gazdasági, poli- m u n k á r ó l szólt. Elmondta, 
tikai életünk bonyolultabbá h o g y a pártvezetőség célul 
vált nehezebb körülmények t ü z t e k i a párt tagság esz-
és feltételek alakultak ki — mei-politikai felkészültségé-
hangsúlyozta a pártvezető- n e k erősítését, a dolgozók 
ség ti tkára. Nemcsak a ve- körében végzett meggyőző 
zetőségnek, hanem minden ¿ s mozgósító munka maga-
kommunistának nehezebb s a b b szintre emelését. A 
volt a helytállás, és szük- közművelődés — mondta az 
ség volt az érvelésre a pár t előadó — főiskolánkon ösz-
poli t ikájának megértetésé-
re, elfogadtatására, a pár-
tonkívüliek körében. A pár t -

szefügg az oktatással, kép-
zéssel, neveléssel, a szakmai, 
és általános műveltséggel 

vezetőség a beszámolási melyhez kapcsolódik az ama-
időszakban kiemelt felada-
tának tekintette, hogy az 
intézményben szélesedjék a 
szocialista demokrácia. A 
pártvezetőség értékelése sze-

tőr művészeti mozgalom és 
nem utolsósorban a szóra-
kozás. 

A KISZ-szervezet mUnká'-
jában főleg az érdekvédel-

r int azonban az elért ered- mi tevékenység erősödött. A 
mények ellenére sem kielé- KISZ-bizottság eredménye-
gítő a szocialista demokrá- sen működöt t közre töjbb 
cia mechanizmusának mű- fontos helyi dokumentum ki-
ködése a főiskolán — mond- dolgozásában (ösztöndíjsza-

bályzat, Tanulmányi és 
Vizsgaszabályzat) és beveze-
tésében. Nem javult ugyan-
akkor számottevően a pár t -
taggá nevelő, valamint az 
agitációs és propaganda-
munka színvonala az i f júsá -
gi szervezetben. 

A beszámoló további ré-
szében a szakszervezeti bi-
zottság, a Vöröskereszt, az 
MSZBT, az MHSZ munká -
járól, a szervezeti élet ké r -
déseiről esett sz», m a j d dr. 
Kőkuti Lajos összegezte azo-
ka t az észrevételeket, ame-
lyek az MSZMP KB kong-
resszusi irányelveinek ^vitái 
során az alapszervezeti tag-
gyűléseken elhangzottak. 

A tagság í ő vonalaiban 
e f ' e t é r t e t t a kongresszusi 
irányelvekkel, és állást fog-
lalt ,az eddig kölvetett fő 
politikai irányvonal folyta-
tása mellett — mondotta. A 
dokumentum reálisan 'mu-
tat ja be a mai helyzetet, a 
társadalmunkat foglalkozta-
tó kérdéseket, szól a pozi-
tív és negatív jelenségekről. 
Ugyanakkor a párt tagság 
igényli, hogy a negatív je-
lenségek okait 'mélyebben 
elemezzék és a határozat-
ban egyértelmű, konkrét ten-
nivalók kerül jenek megfo-
galmazásra. 

A beszámolót vita követte, 
melynek során 14-en kaptak 
hozzászólási lehetőséget. A 
beszámoló elfogadása után 3 
küldöttek megválasztották a 
25 fős pártbizottságot. 

A pártbizottság első ülé-
sén a PB t i tkárává dr. Fe-
hér Istvánt, a végrehaj tó 
bizottság tagjaivá dr. Gá-
cser Józsefet, dr. Kocsondi-
né dr. Békési Mártát ,n Ko-
rom Istvánt, dr. Kozma Ró-
bertet, dr. Kőkuti Lajost, 
dr. Rigó Jázont, Szabó Jó -
zsefet és Tóth Károlyt vá-
lasztották meg. 

¡ÍME 
Egészségügyi 
tanácskozás 

Március 1-én és 2-án az 
egyetem központi épületé-
nek au lá jában tanácskozást 
tar tot tak az egészségügyi in-
tézmények vezetői, az egész-
ségügy és az oktatás idősze-
r ű kérdéseiről. A kétnapos 
ülésszakon megjelent többek 
közt Kővári Tibor, az 
MSZMP KB alosztályvezető-
je, Natiy Imre, a KISZ KB 
egyetemi osztályának veze-
tője és Kormos Miklós, az 
Egészségügyi Dolgozók Szak-
szervezete központi vezető-
ségének ti tkára. A tanács-
kozás megnyitó előadását dr. 
Medve László egészségügyi 
miniszter tartotta, Egészség-
politikánk jő irányai, az 
egyetemek feladatai az 
egészségpolitikai célok meg-
valósításában címmel. A mi-
niszter egyebek közt kiemel-
teszocialista egészségügyünk 
eddigi eredményeit, 6zólt az 
egészségügyi ellátás korsze-
rűsítésére vonatkozó javas-
latokról. a területi elvet é r -
vényesítő regionális közpon-
tok működéséről. A VII. öt-
éves tervben egyébként ezek 
további fejlesztését tervezik. 

A tanácskozás második 
nap ján dr. Földiák Gábor 
művelődési miniszterhelyet-
tes tar tot t konzultációt, dr. 
Hutás Imre egészségügyi ál-
Jamtitkár pedig az egészség-
ügyi felsőoktatási intézmé-
nyek távlati fejlesztési ter-
vét ismertette. 

Hyde Park 
„Szeretlek, Anikó!" „Mi-

ér t nem lehet a büfében 
unicumot kapni?". „Nemso-
kára apa leszek", „XY egy 
hatalmas nagy f . . . " — ilyen 
és ehhez hasonló informatív, 
de a szégyenlős jogászhölgy-
olvasókra való tekintettel 
további felsorolásra nem ke-
rülő publikációk születtek a 
JATE-klub egy kellemes zu-
gában elhelyezett írógép te-
lextekercsébe kopogtatva, 
melynek, min t tudott, az 
lett volna a szerepe, hogy 
a klubtagok véleményeiket, 
kifogásaikat, ötleteiket ily 
módon hozzák a klub veze-
tőségének tudomására. Nem 
hozták. A pontosan 66 db 
írásműből mindössze 20 vo-
natkozik a klubra. 5 a bü-
fére, ebből bizony, tekintve 
az 1800 körüli taglétszámot, 
nem következtethető ki 
(még az indukció elvével 
sem) az általános klubtag-
hangulat. 

Hasonló tapasztalatokról 
számolhatunk be a február 
20-án este megrendezett fó-
rumot illetően is. A jelen-
levő 30—40 fő jelentős része 
nem a fórumra volt kíván-
csi, csupán a helyet foglal-
ta a fórum után kezdődő 
f i lmbemutatóra, mindössze 

két fő szánta el vélemény-
nyilvánításra, illetőleg ké r -
dezésre magát (igaz, ők az-
tán alaposali), így ez a fó-
rum sem reprezentálhatta a 
köz véleményét A köznek 
márpedig véleménye van, 
főként , az ilyen demokrati-
kus berendezkedésű áiladal-
makban, min t a miénk, ezt 
tudni lehet onnan is. hogy 
az ifjúsági parlamenteken 
igen erős bírálatok (is) é r -
ték a klubot. Épp emiatt ke-
rül t be a február i program-
tervbe ez a fórum, s csak 
találgatni lehet, miér t nem 
jelentek meg azok, akik ko-
rábban (ellen)vélemén.yei-
ket hangoztatták: megválto-
zott azóta a véleményük, 
nem tudtak a fórumról, 
vagy nem tartották fontos-
nak. (Arra nem merek gon-
dolni, hogy azért, mer t nem 
tekintik par tnernek a fó-
r u m szervezőit, anná l is in-
kább, mer t a válaszadók 
közt foglalt helyet a .JATE 
rektorhelyettese is.) 

fgy tehát — negatív visz-
szajelzést nem kapván — 
szükségszerű azt a következ-
tetést levonni, hogy a klub 
körül minden rendben, min-
denki elégedett vele; a törzs-
vendégek továbbra is ott 
fogják eltölteni estéik tú l -

nyomó többségét, a sör á ra 
is változatlan marad . Akkor 
meg mire volt jó a parla-
menti felbuzdulás? 1 

A JATE-klub kétségkívül 
népszerű, A februári tapasz-
talatok a lapján (ld. Dés-
koncert, Sidney Pollack-film, 
Cseh Tamás-koncert) nép-
szerűsége egyre fokozódik, 
lassanként m á r nyitáskor ie 
kell lopakodni egy-egy prog-
ramra, hogy ülőhelyhez le-
hessen jutni. Mivel azonban 
tévedhetetlen emberek nin-
csenek — s ez alól a klub 
vezetősége sem kivétel — 
mindannyiunk hasznára vál-
na, h a a tagság is ki fe j tené 
kritikai észrevételeit, ötlete-
it a klubbal kapcsolatban, 
melyre permanensen lehető-
sége nyílik, hiszen továbbra 
is bármikor ama írógépbe 
táplá lhat ja azokat. 

És. amíg el nem fe le j tem: 
egy érvényben levő rende-
let szerint i f júsági klubok-
ban tömény szeszt tilos for-
galmazni; az unicum-párt i -
aknak tehát vagy meg kell 
elégedniük a sörrel, vagy 
pedig á t kell sétálniuk a 
imég méteres hóban i s ha-
m a r megközelíthető Hági 
étterembe. Ott van. 

S. I. 

Értelmiségi 
fiatalok 
találkozója 
Újszegeden 

A tavalyihoz hasonlato-
san, idén is egész napos 
program vár ta azokat a f ia-
tal értelmiségieket, akik a 
tanácsi oktatási központban, 
Újszegeden megrendezett ta-
lálkozót választották szom-
bat i programjuknak. Febru-
ár 16-án, délelőtt 10 órakor 
kezdődött ugyanis a KISZ 
városi bizottsága által szer-
vezett rendezvény, Kónya 
Sándornak, az Alkotó I f j ú -
ság Egyesülés Csongrád me-
gyei területi képviselete ve-
zetőjének előadásával, amely 
az értelmiségnek az innová-
cióban betöltött szerepéről 
szólt. Ezután Antal László, 
a Pénzügykutató Intézet 'tu-
dományos munkatársa ele-
mezte a magyar gazdaság 
pillanatnyi helyzetét, jöven-
dő kilátásait. 

Délután szekcióülésre ke-
rül t sor, ahol az eddigi hall-
gatóság kapott szót, 6 f e j t -
het te ki az előadásokhoz 

kapcsolódó, illetőleg a fiatal 
értelmiségieket leginkább iz-
galomban tar tó kérdésekről 
alkotott véleményét. Figye-
lemre méltó gondolatok 
hangzottak el a magyar pe-
dagógia hatékonyságáról, a 
tanári teljesítmény objekt ív 
mérhetőségéről, az oktatási 
intézmények ú j r a és ú j r a 
visszaköszönő problémáiról, 
a városfejlesztésről, a kul-
túra árának növekedéséről, 
s egyéb, gazdasági és műve-
lődéspolitikai, témákról — 
fiatal, ambiciózus tanárok 
mérnökök, közgazdászok szá-
jából, bizonyítván azt, hogy 
a f ia ta l értelmiség felelős-
séggel gondolkodik közérde-
kű problémáinkról, s azok 
megoldásában» a jelenleg 
biztosítottnál nagyobb részt 
is érdemben vállalni tudna. 

A rendezvény könnyűze-
nei műsorral és fi lmvetí tés-
sel fejeződött be. 
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